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–  Sokszor a dallam van meg először, amihez 
közösen írjuk a szöveget. Hangulatokból 
dolgozunk – mondja Viki. Vannak mentora-
ik is, például Hujber Szabolcs dalszövegíró és 
Bródy János, legendás magyar énekes, gitá-
ros, zeneszerző. Nem voltál jó c. első rádiós 
daluk, illetve Egy lány sétál a domboldalon 
című feldolgozásuk koncertek kedvence-
ként ismert. A második lemezre is két Bródy 
szerzemény kerül, az Engedd, hogy szabad 
legyek és a Hajnali láz. A közös munka egy 
angol nyelvű dalnak köszönhető. Miután azt 
Bródy meghallgatta, a zenekari weboldalra 
üzenetet küldött, amit egy találkozás köve-
tett. Azóta a magyar dalszövegírás fontos 
szerepet játszik a Margaret Island életében, 
főként Bródy ösztönzésének köszönhetően. 
– Az 'Egy lány sétál a domboldalon' c. dal 
rögtön megtetszett az átdolgozásra kínált 
opciók közül. Annyira át tudtuk formálni, 
hogy sajátunknak is érezzük, pedig körül-
belül 40 éves szerzemény. Még ma is ak-
tuálisak a mentorunk szövegei – meséli 
Kristóf. 

A fiatalok örömzenéjére minden korosz-
tály nyitott. A színes repertoár miatt 

különféle helyeken megfordulnak. Bálint 
szerint kis klubban zenélni nagyon jó, mert 

A Margaret Island 2013 őszén alakult Lábas Viki – ének, Törőcsik Kristóf – basszusgitár és Füstös Bálint – 
gitár vezetésével. Később csatlakozott hozzájuk Gerendás Dániel – dob, Koltay Kurszán – zongora, Verók 
Tamás – gitár és alkalmanként Sárkány Bertalan – ütőshangszerek. Nagy sikert aratnak albumaik – Egyszer 
Volt, Bakancslista –, 2016-ban Fonogram-díjat nyertek az év felfedezettje kategóriában, 2018-ban Junior 
Artisjus díjat kaptak, ami az egyik legnagyobb szakmai eliserés Magyarországon. Hamarosan elkészül a 
harmadik nagylemezük, melynek bemutató turnéján Hollandiában, a Hongarije Plazán is állomásoznak. A 
Most Magyarul! interjút készített a trióval.

közel van a közönség; van egyfajta intimitás; 
nagyobb fesztiválokon is jó élmény fellépni, 
mert amerre csak néznek emberek vannak;  
de nagyon jó különleges helyszíneken, szép 
helyeken is zenélni, mint például a tó köze-
pén a kompkoncert alkalmával vagy épp a 
Szigligeti várban.
– Fesztiválzenekarként definiáljuk ma-
gunkat. Sokszínűek, változatosak és kü-
lönbözőek vagyunk, a készülő harmadik 
lemezünkkel is ezt tükrözzük. Minket nem 
lehet berakni egy fiókba, hiszen egyszer 
kihozunk egy akusztikus dalt, egyszer egy 
elektronikus dalt. Minden zenéből van ben-
nünk valami. Nem lehet minket határok 
közé szorítani – fejtegeti a zene korlátok 
nélküliségének rejtelmeit Viki.

A videoklip készületekor is ők irányítják 
a folyamatokat, szeretnek minden 

aspektusába belefolyni a munkának, legyen 
az egy margaretes póló, táska, videoklip 
vagy lemezborító tervezése. Egyszer Ró-
mába mentek forgatni egy operatőrrel és 
a menedzserrel, mert a tavaszi felvétel jó 
időt kívánt. A Hóvirág dal videoklipje pedig 
Észak-Szlovéniában készült. Kristóf elmon-
dása szerint azok a klipek állnak jól a zene-

Margaret Island  · Fotó: Hencz Péter  

Gyermekkoruk óta életük része a 
zene iránti szenvedély. Jártak zeneis-
kolába, örömmel mentek koncertre 

zenét hallgatni vagy akár szerepelni. – A 
fonyódi Domb utca domboldalán énekelve 
sétáltunk haza az iskolából a barátaimmal 
– emlékszik vissza Lábas Viki, aki akkor még 
csak álmodozott énekesnői tevékenységéről. 
Mára már ezrek kedvence, 2017-ben a Pe-
tőfi Zenei díj 'az év női előadója' kategória 
győztese.

Klubkoncerteznek tavasszal, ősszel, nyá-
ron pedig a legnagyobb magyar feszti-

válokat járják végig. Egyre többen mennek el 
vidéken is a klubkoncertjeikre, mindemellett 
az utcazenélés is szívük ügye. Hétköznapja-
ik során a próbák, hang- és videofelvételek 
időpontjaihoz igazodnak, budafoki úti pró-
batermük számos megbeszélés, gyakorlás, 
dalszerzés színhelye.

Kristóf a Sárga levelek, Viki a Lehetek 
én dalszerzője. Egy-egy dal megszüle-

tésénél mindenki hozzáteszi a maga részét. 
Különösen az alkotótáborok alkalmával jut 
idő a pihenésre és az ötletek ötvözésére és 
kidolgozására

concerten te geven. Hun dagen zijn verder 
gevuld met repetities, muziek- en filmopna-
men en in hun oefenruimte in Budafok vin-
den de besprekingen en oefensessies plaats 
en worden de nummers geschreven en in 
elkaar gezet.
Kristóf schreef het lied Sárga levelek (Gele 
bladeren) en Viki Lehetek én (Ik kan zijn) 
maar meestal wordt er aan de totstandko-
ming van de songs door iedereen wel wat 
bijgedragen. Vooral als de band er een tijdje 
tussenuit gaat voor een creatieve retraite 
vinden de leden de rust om bij te tanken 
en nieuwe ideeën uit te werken. 'Vaak is er 
eerst een melodie,' zegt Viki. 'Daarna ma-
ken we er samen een tekst bij. We werken 
vanuit onze stemming op dat moment.' 

De band weet mentoren als tekstschrij-
ver Szabolcs Hujber en de fameuze 

János Bródy achter zich. Hun eerste lied 
dat op de radio was te horen, Nem voltál 

De band Margaret Island werd in 2013 opgericht door zangeres Lábas Viki, basgitarist Törőcsik 
Kristóf en gitarist Füstös Bálint. Later kwamen ook drummer Gerendás Dániel, toetsenist Kol-
tay Kurszán, gitarist Verók Tamás en percussionist Sárkány Bertalan erbij. Margaret Island heeft 
twee zeer succesvolle cd’s uitgebracht, Egyszer Volt (Fonogram-prijs voor de ontdekking van het 
jaar in 2016) en Bakancslista. Dit jaar won de band de Artisjus-Junior prijs voor artistiek talent in 
popmuziek. Binnenkort gaat Margaret Island al weer met een derde cd de zalen langs en doet 
dan ook Nederland aan op 29 september bij Hongarije Plaza. Most Magyarul! had een gesprek 
met Kristóf, Bálint en Viki.

jó (Je was niet goed) en hun versie van Egy 
lány sétál a domboldalon zijn inmiddels 
favorieten bij de concerten van Margaret 
Island. Op hun tweede cd staat ook een 
tweetal songs van Bródy, Engedd, hogy sza-
bad legyek (Laat me vrij zijn) en Hajnali láz 
(Ochtendkoorts). Dat ze met Bródy mogen 
samenwerken komt door een Engels num-
mer van hen. Bródy hoorde dat en schreef 
hun een berichtje. Daaruit kwam eerst een 
afspraakje voort en vervolgens de samen-
werking. Sindsdien neemt mede op insti-
gatie van Bródy het schrijven van teksten 
in het Hongaars een prominente plaats 
in in het leven van de band. 'Van de door 
Bródy aangeboden Egy lány sétál a domb- 
oldalon,' vertelt Kristóf, 'waren wij meteen 

Al van kinds af aan is muziek hun 
grote passie. Ze bezochten van-
zelfsprekend de muziekschool, 

gingen graag naar concerten en traden ook 
soms al op. 'We liepen van school naar huis, 
in Fonyód, altijd met een groepje zingend 
de heuvel over,' herinnert Viki zich haar 
jeugd, toen ze alleen nog maar kon dromen 
van een carrière in de muziekwereld en nog 
niet kon bevroeden dat zij later juist  succes 
zou hebben met de song Egy lány sétál a 
domboldalon (Er loopt een meisje over de 
heuvel). Vandaag de dag heeft ze duizenden 
fans en vorig jaar werd ze bij de Petőfi-prij-
zen gekozen tot zangeres van het jaar.

In het voor- en najaar speelt de band voor-
al in kleine zalen, maar ’s zomers staan ze 

op allerlei festivals. Ook buiten de hoofd-
stad komen er steeds meer bezoekers luis-
teren naar hun concerten en de band vindt 
het ook nog steeds heel leuk om straat-

Pálfalvi Ivett
Vert.  Edwin van Schie
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Margaret Island a Hongarije Plazán

Egy lány sétál(t) Succesvolle band naar Hongarije Plaza

a domboldalon

A 16. oldalon folytatjuk
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of het nu gaat om een T-shirt of tasje van 
Margaret Island, een videclip of het ont-
werp voor een cd-hoes. Zo zijn ze voor een 
video-opname met hun manager en came-
raman naar Rome geweest en voor de clip 
Hóvirág (Sneeuwklokje) trokken ze naar de 
Alpen in het noordwesten van Slovenië. 

'Het zijn juist de clips waarin wij geen rol 
spelen, maar gewoon ons zelf zijn, die een 
goed beeld geven van onze band,' vertelt 
Kristóf. 'Clips waarin we vrijuit spelen zon-
der regie of aanwijzingen en gewoon onze 
gang gaan. En dat zie je, want de band komt 
er sympathiek door over.' Ze hebben zelfs 
zo’n positieve uitstraling dat er in Sliema op 
Malta een restaurant naar hen is vernoemd. 
Margaret Island mocht komen spelen bij de 
opening. Ook treedt de band vaak op in de 
buurlanden van Hongarije. Kortom, muziek 
is van iedereen, muziek kent geen grenzen, 
muziek opent deuren. 'Ook in de toekomst 
blijven we proberen om ook op straat en op 
bijzondere locaties te spelen,' voegt Bálint er 
aan toe.

Behalve met het geven van concerten 
houdt de band zich ook graag bezig 

met liefdadigheid. Elk half jaar kiezen ze een 
organisatie waarmee ze een tijdlang een 
samenwerking aangaan. Omdat ze zo’n in-
stelling langere tijd helpen kunnen ze meer 
bereiken dan bij incidentele acties. Op dit 
moment wordt de Őrzők Alapítvány door 

karnak, amikor nem szerepbe bújnak, ha-
nem természetesen viselkednek, tehát ami-
kor egyszerűen, mindenféle instrukció nélkül 
csak zenélhetnek és önfeledtül jól érezhetik 
magukat. Nemhiába, ez erős szimpátiát vált 
ki az emberekből, olyannyira, hogy még a 
máltai Sliemában egy éttermet is elneveztek 
a Margaret Islandről. A megnyitón fel is lép-
tek. A környező országokba is rendszeresen 
visszajárnak fellépni. Mindez jól bizonyítja, 
hogy a zene mindenkié, határok nélküli, bár-
hová el lehet jutni.

– Próbálunk sort keríteni arra, hogy ut-
cazenéljünk és különleges helyeken játsz-
hassunk továbbra is – mondja Bálint. 

A koncertek mellett a zenekar számára 
a jótékonykodás is fontos szerepet tölt 

be. Minden félévben kiválasztanak egy szer-
vezetet, akiket hosszabb idejű együttműkö-
désük során jobban meg is ismernek, hiszen 

De redactie had onlangs via Skype een bijzon-
der gezellig en boeiend gesprek met de kern 
van Margaret Island. Links op de schermaf-
beelding interviewster en redactielid Ivett 
Pálfalvi en helemaal rechts uw uitgever.

gecharmeerd. Wij hebben dat nummer zo 
bewerkt dat het echt voelt als een eigen 
nummer, al is het een tekst van veertig jaar 
geleden! Bródy’s teksten zijn nog steeds ac-
tueel.'

De vrolijke muzíek van de jeugdige band 
spreekt jong en oud aan. Met de uit-

eenlopende stijlen in hun repertoire worden 
ze voor allerlei podia en zalen gevraagd. 
Bálint vindt het spelen in kleine zalen en 
bars heel leuk om te doen omdat je dan zo 
dicht bij het publiek staat. 'Maar ook grote 
festivals hebben zo hun charme, het is heel 
bijzonder om te spelen voor zo’n onafzien-
bare menigte. Ook heel leuk is het spelen op 
bijzondere plekken en in bijzondere décors 
als een concert op de veerboot midden in 
het Balatonmeer of in de Ruine van Szigliget 
(op 11 augustus a.s., red.)'.
We zien onszelf als een festivalband, we 
zijn veelzijdig, afwisselend én we zijn an-
ders. Dat zie je ook aan onze nieuwe cd. 
We zijn niet in een hokje te stoppen, soms 
brengen we een akoestische song, dan 
weer een electronisch nummer. Van elke 
soort muziek hebben we wel iets, je kunt 
ons niet vastpinnen op één stijl, verklapt 
Viki, als ze het heeft over de aantrekkings-
kracht van Margaret Island.

Ook bij het opnemen van een clip hou-
den ze de regie graag in eigen handen. 

Zij willen zelf overal bij betrokken blijven, 
Concert op de veerboot · Komp-koncert

VOLT-festival, Sopron

több rendezvényre szól a közreműködésük. 
Ennek eredménye az, hogy hatékonyabb a 
segítség. Jelenleg a zenekartagok az Őrzők 
Alapítványt választották, akik a Semmel-
weis Egyetem II. számú Tűzoltó utcai Gyer-
mekklinikáján tevékenykednek.

Bálint elárulta, hogy milyen sokat jelent 
számukra, hogy megismerhetnek olyan 

embereket, akik időt és energiát nem kímél-
ve arra teszik fel életüket, hogy segítsenek 
másokon. 
– Abból a figyelemből, ami ránk irányul, 
mi is próbálunk továbbadni másoknak – 
mondja Bálint. A zene gyógyító ereje min-
denhol megmutatkozik.

hen ondersteund. Deze organisatie actief in 
het Kinderziekenhuis van de Semmelweis 
Universiteit in de Tűzoltóstraat en richt zich 
op activiteiten voor in het ziekenhuis opge-
nomen kinderen en hun familie en onder-
steunt hen, is. Bálint vertelde hoe fijn het is 
om mensen te ontmoeten die zich maximaal 
inspannen om anderen te helpen: 'De aan-
dacht die wij krijgen van onze fans, probe-
ren wij op onze beurt door te geven aan 
anderen. Overal zie je de helende werking 
van muziek!'

Ook het Nederlandse publiek kan zich 
binnenkort laven aan de heerlijke mix 

van vrolijke en vreugdbrengende muziek 
van Margaret Island. In september komt niet 
alleen hun derde cd uit, maar op 29 septem-
ber geeft de band een uniek concert op het 
eendaagse festival Hongarije Plaza in de 
Veluwehal in Barneveld, Nederland.

De redactie kijkt al uit naar de komst van 
Margaret Island. Het belooft een geweldig 
concert te worden met een betoverende 
synthese van klank, tekst en emotie! Dat 
er nog maar veel van zulke concerten mo-
gen volgen! n

Zie 
www.hongarijeplaza.org

Viki Lábas

A hollandiai közönség is hamarosan 
örömdoppingban részesülhet. Szep-

temberre a harmadik album kézzel fogha-
tóvá válik, a barneveldi Hongarije Plazán, 
szeptember 29-én élőben hallhatóak lesznek 
a dalok.
Szeretettel várjuk a Margaret Island érke-
zését! Hamarosan együtt lehetünk részesei 
a hangok, szövegek, érzelmek szabadon 
áramlásának egy fergeteges, őrült estén! 
Kívánjuk, hogy mindez még számos helyen 
megvalósuljon! n

V.l.n.r. Törőcsik Krisztóf, Füstös Bálint en 
Lábas Viki.

Interview met
Margaret Island

VOLT-festival, Sopron

 at

Concert in de

!
Veluwehal
Barneveld

29 september 2018


